
Zápis z výroční členské schůze klubu Mbh králíků konané v Prostějově dne 6.11. 2021

Výroční členská schůze byla zahájena v 12.50 hod., presenční listina je uložena u jednatele.
Schůze se zúčastnilo pouze 8 členů klubu. Jednání nebylo usnášení schopné!

 Program:
1. Zahájení, přivítání přítomných
2. Volba zapisovatele a ověřovatelů zápisu
3. Zpráva předsedy
4. Zpráva jednatele
5. Zpráva pokladníka
6. Zpráva kontrolní komise
7. Zpráva registrátora
8. Předání balíčků oslavencům
9. Oznámení nejnovějších členů klubu
10. Čestné členství
11. Projednání odvolání př. Grígela
12. Vyhlášení výsledků, předání pohárů a diplomů
13. Hodnocení výstavy posuzovatelem
14. Diskuse
15. Usnesení a závěr

K bodu 1:
Předseda klubu př. Kaiser zahájil výroční členskou schůzi klubu, na které přivítal všechny přítomné 
členy klubu, předsedu ÚOK chovatelů králíků př. MVDr. Miloslava Martince, který byl zároveň i 
posuzovatelem letošní speciálky. Také přivítal zástupce OO Prostějov př. Josefa Pálku a Oldřicha 
Lakomého a poděkoval jim za bezplatné zapůjčení výstavního areálu. 

K bodu 2:
Jako zapisovatel na výroční členské schůzi byl zvolen př. Michal Kaiser a jako ověřovatelé zápisu 
př. Václav Vytrhlík a dr. Vlastimil Šimek. 

K bodu 3:
Na začátku své zprávy oznámil předseda přítomným, že 12.10. 2021 zemřel pokladník klubu př. 
Radoslav Hénik. Krátce připomněl zásluhy zesnulého přítele za dobu, kdy byl v klubu a poté 
přítomní uctili jeho památku minutou ticha. Připomenul ukončení členství jednatele klubu  př. 
Mejzlíka ze zdravotních důvodů a pohovořil o jeho přínosu pro klub a plemeno Mbh. Oznámil, že 
do výboru byl kooptován př. Václav Vytrhlík, který se uvolil funkci jednatele alespoň do voleb 
vykonávat. Připomněl pozvolný začátek výstavní sezóny zapříčiněný epidemií Covidu 19 a také 
zhoršenou zdravotní situaci v chovu králíků kvůli zvýšenému výskytu myxomatózy. Poděkoval tedy
všem chovatelům, že jezdí po výstavách a Mbh takto propagují. Připomněl a v rychlosti zhodnotil 
CVMK v Přerově konanou v září, kam klub věnoval 2 poháry. Dále pokračoval seznámením 
přítomných o práci výboru v letošním roce. Výše členského příspěvku na r. 2022 zůstává ve stejné 
výši - 200 Kč. V dalším bodu své zprávy zmínil vydání nového vzorníku plemen králíků v roce 
2020 a změny ve standardu Mbh. V několika větách promluvil o svém názoru dalšího směřování 
plemene. Zmínil také povážlivý stav členské základny a vyzval přítomné, aby se k chovu snažili 
přivést nové chovatele. Vyzval členy klubu, aby občas navštívili internetové stránky klubu, aby byli 
v obraze, co se děje. Nakonec své zprávy připomněl, že rok 2022 je rokem volebním a vyzval členy,
aby se v případě zájmu hlásili u prozatímního jednatele klubu př. Vytrhlíka. Svou zprávu zakončil 
oznámením, že v příštích volbách již do výboru kandidovat nebude. 



K bodu 4:
Jednatel všechny také pozdravil. 
5.11. mluvil telefonicky s př. Mejzlíkem, který všechny zdraví a vzkazuje, že pokud to jeho zdravotní stav dovolí, 
tak se rád vrátí do řad členů klubu Mbh.
Jednatel řekl, že skoro všechna slova mu sebral z úst předseda klubu.
Pohovořil o ústřední konferenci sekce chovatelů králíků v Praze, které se za klub zúčastnil.
Po informacích o registraci v novošlechtění, regeneračním křížení, činností klubů či nákazové situaci se hlasovalo 
o novelizaci registračního řádu. Hlasování proběhlo dle odstavců kompletně: 
ad. I. a.b.c.......ano - ne
     II. a.b.c.......ano - ne atd.
Z nových možností je elektronická registrace, která není povinná, ale urychluje a zlevňuje komunikaci mezi 
registrátorem a chovatelem.
Vše bylo odhlasováno většinou hlasů v klidu a bez emocí. Podrobně si všechno mohou členové přečíst v zápisu z 
konference.
Nakonec popřál všem členům krásné a zdravé odchovy v příštím roce.

K bodu 5: 
Pokladní zprávu přednesl za zesnulého pokladníka předseda KK př. Brabec.
Ke dni 6.11. 2021 bylo na běžném účtu 14 180,15 Kč. Zůstatek v pokladně 4076,- Kč.
Podrobnější zpráva bude ve zpravodaji.

K bodu 6:
Zprávu KK přednesl její předseda př. Brabec.
Kontrola účetnictví byla provedena ke dni 6.11. př. Brabcem a Nečasovou. Př. Brabec konstatoval, 
že zůstatek na bankovním účtu i stav pokladny je v souladu s pokladním deníkem. Vše je vedeno 
přehledně a pečlivě.

K bodu 7:
Ze závažných rodinných důvodů nás musel předčasně opustit registrátor klubu př. Matúšů. Zprávu 
předal předsedovi klubu, který ji přednesl. 
K 31.3. 2021 bylo registrováno 331 ks, kdy byla registrace za rok 2020 uzavřena. Zprávu zaslal př. 
Vilhelmovi a ústřednímu registrátorovi př. Jahodovi.
K 5.11.2021 je registrováno 265 ks (73 ks klubově a 192 ks přes CPKK) + 22 ks z plemenného 
chovu př. Vytrhlíka. Souhrnem bylo ke dni 5.11. 2021 registrováno 287 králíků.

Souhrn registrace REGENERAČNÍHO KŘÍŽENÍ 2020 – 2021. dle podkladů dodaných 
zúčastněnými chovateli. Do regeneračního křížení se zapojili čtyři členové našeho klubu. 
Jmenovitě: př.Václav Vytrhlík doposud registroval v generaci F1- 17 králíků a v generaci F2-
3.králíky.Použita Aljaška. př. Kaiser Michal doposud registroval 2020 – 7 králíků a 2021 – 21 
králíků použit Nč. př. Mgr. Nečasová Marcela 6 králíků F1, má už i F-3, ale už je registrovat 
nebude. Použita Aljaška. př. Matúšů Pavel registroval 20 králíků F1 a v generaci F2 – 9 králíků, F3 
zatím - 2 králíky. Použita Aljaška. 

K bodu 8:
V letošním roce se nám roztrhl pytel s kulatinami. 
př. Karger Ivan 80 let 
př. Přikryl Vladimír 80 let 
př. Brabec Jaroslav 70 let
př. Kaiser Michal 40 let 
př. Kvapil Jan, ing. 40 let 

Přítomným předal jednatel klubu dárkové balíčky a pamětní listy. Př. Přikryl se na poslední chvíli 
ze schůze omluvil. Předání provede př. Brabec. Pro přítele Brabce předseda klubu za souhlasu OO 



Prostějov požádal o vyznamenání 1. stupně za zásluhy o chovatelství. Předseda ÚVV ČSCH tuto 
žádost schválil a př. Brabcovi byla předána plaketa s odznakem.

K bodu 9:
V loňském roce do našeho klubu vstoupili př. MVDr. Vlastimil Šimek, ing. Jan Kvapil a  Jiří 
Konečný. V letošním roce naše řady rozšířil mladý chovatel Tadeáš Vytlačil.

K bodu 10:
Čestným členem se stal př. Ladislav Šujan za dlouholetou práci v klubu a propagaci plemene.
Čestným předsedou klubu se stal př. Miloslav Zbraněk za vykonávání funkce předsedy klubu Mbh 
po dobu 26 let a za zásluhy o rozvoj a propagaci plemene Mbh.

K bodu 11:
K tomuto bodu nemohla členská schůze zaujmout stanovisko z důvodu nízkého počtu přítomných 
členů klubu – schůze nebyla usnášení schopná.

K bodu 12:
Vyhlášení výsledků a předání pohárů a ČC provedli předseda klubu př. Kaiser společně s př. 
Brabcem. 
Mistr klubu:                        Kvapil Jan, ing.  č. klecí 53-56 
Šampion:                             Kvapil Jan, ing.  č. klece 59 
Šampionka:                         Kvapil Jan, ing.  č. klece 53 
Typizace:                            Šimek Vlastimil, MVDr.  č. klece 10
Barva:                                 Matúšovi P+P  č. klece 34 
Čestná cena:                       Šimek Vlastimil, MVDr.  č. klecí 9-12 
Čestná cena:                       Kaiser Michal (chov. Biernat Ladislav)  č. klece 2
Nejlepší 3 členná kolekce: Matúšovi P+P  č. klecí 38-40

K bodu 13:
Př. dr. Martinec poděkoval za možnost posouzení speciálky a připomněl, že s Mbh má co dočinění 
již mnoho let. Ve své řeči pochválil kvalitu vystavených králíků, o čemž svědčí i ocenění. Pochválil 
bílou krycí barvu u většiny králíků, upozornil na to, abychom se zaměřili při šlechtění i na podsadu, 
ve které lze najít rezervy. Vyjádřil se také k problematice bílých drápů a konstatoval, že v tom 
problém nevidí, protože většina vystavených králíků měla drápy rohovité a krycí barvu bez 
problémů. Připomněl EV, která se koná příští rok v Polsku a vybídl členy klubu k hojnému obeslání.
Poznamenal, že klub získal v nových členech schopné posily. Na závěr všem popřál mnoho 
úspěchů.  

K bodu 14:
- př. Brabec vznesl dotaz na dr. Martince ohledně očkování. Dr. Martinec odpověděl, že nejprve 
očkovat myxomatozu dvojjehlou do ucha, 14 dnů pauzu, naočkovat  původní mor RHD 1 a u 
perspektivních mláďat kolem 4 měsíce věku naočkovat proti RHD2. Nedoporučil používat 
kombinované vakcíny ani současnou aplikaci vakcín proti moru a myxomatóze, protože pro králíka 
je očkování stres a nemusí se vyvinout protilátky.
- př. Kaiser se zeptal dr. Martince na důvod letošního vysokého výskytu myxomatózy a proč umírají
i očkovaní králíci. Pan dr. Odpověděl, že je to souhra více faktorů. Bylo mnoho komárů a původci 
onemocnění se přemnožili a zmutovaly, takže vakcíny byly méně účinné, Taky mohlo dojít ke 
špatně zvolenému termínu očkování a zdůraznil nutnost včasné revakcinace.
- př. Kaiser oznámil nutnost zvolit nového pokladníka. Když se nikdo nehlásil, nabídl se, že to do 
voleb vezme. Host př. Pálka ale konstatoval, že je to střet zájmů a předseda nemůže dělat zároveň 
pokladníka. Takže po dlouhé diskusi tuto funkci dočasně přijal př. Vytrhlík.



- př. Kaiser oznámil, že má navíc jeden klubový poutač a navrhl př. Nečasové, aby si ho vzala. Ta s 
tím souhlasila, souhlasili i ostatní členové klubu
- př. Kaiser navrhl projednat nové typizační kódy, ale tento bod byl odložen, nemohl by se schválit
- př. Kaiser ukázal členům návrh výšivky na vestu, tento bod byl také odložen
př. Šimek navrhl věnovat za klub pohár na nej. kolekci na CV v Lysé n/L z důvodu vysokého 
množství přihlášených králíků. Př. Kaiser konstatoval, že ho př. Šimek předběhl, protože chtěl 
stejnou věc také navrhnout jen s tím rozdílem, že by klub věnoval zase 2 poháry ze stejného důvodu
jako je věnoval na CVMK. Nakonec bylo domluveno, že př. Kaiser objedná u př. Vilhelma 2 poháry
v ceně á 300,- Kč a také 1 pohár na nejlepší kolekci Mbh na výstavě Moravia Brno.
- př. Šimek navrhl, že by se speciálky klubu měly konat při větší výstavě, že by to byla větší 
propagace plemene, tyto výstavy navštíví více návštěvníků, méně práce pro členy klubu (příprava 
výstaviště, katalog) s tímto názorem souhlasili př. Kvapil a Nečasová. Př. Kaiser na to reagoval, že 
při velkých výstavách je vhodné uspořádat expozici, podle jeho názoru by speciálka měla být v 
klidném prostředí, kde se členové klubu mohou v klidu potkat, popovídat a vážní zájemci si k 
plemeni cestu najdou,  k propagaci využíváme na výstavách bannery s odkazem na naše klubové 
stránky a na velké výstavě by šla těžko dělat typizace a problematické by bylo uspořádat členskou 
schůzi a vzpomenul několik klubů, které taky preferují samostatnou speciálku před tou při velké 
výstavě. Př. Šimek reagoval, že některé kluby nemají speciálku ve stejném termínu jako členskou 
schůzi a také vyjmenoval několik klubů, které zase preferují speciálku při velkých výstavách. K 
názoru př. Kaisera se připojili př. Vytrhlík a Konečný. Nakonec jsme tuto debatu ukončili tím, že 
každý model má svoje pro a proti.
- př. Pálka navrhl, abychom sepsali seznam bodů k projednání a tyto projednali přes e-mail (návrh –
pro, proti, zdržel se)a na členské schůzi se už jen odsoulasí, ušetří to čas. Přítomní souhlasili a 
vyzvali předsedu, aby takový seznam vypracoval. Ten souhlasil.

K bodu 15:
VČS bere na vědomí:
- zprávy předsedy klubu, jednatele, pokladníka, kontrolní komise a registrátora klubu

Protože všechny body byly projednány a nikdo nevznesl další dotaz, předseda klubu přítomným 
poděkoval za účast a schůzi v 15.00 hod. ukončil.

Zapsal: Michal Kaiser
Ověřili: Václav Vytrhlík, Vlastimil Šimek


